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Anslaget sätts upp 18 september 2018 
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Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Oliver Rykatkin T  

Cathrin Bergenstråhle X  Eric Lindahl T  

Tobias Nässén X  Christina Rinman T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Gun Lingberth T  

Filip Wiljander X  Monica Segerman -  

Ylva Sandström X  Helena Söderqvist -  

Peter Zethreus X  Kristiina Rittel T From  
§ 218-244 

Helene Skantze X  Lena Gatenborg -  

Lars Stenholm X  Kjell Eurén -  

Sofia Fölster -  Margareta Hjelmstad -  

Johan Hiller X  From § 216 Angela Berglund T  

Vilma Mori Aguilar X  Tord Tannenberg -  

Pernilla Hsu Båberg X     

Richard Wendt X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X From § 217    

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Anna Kjellin Flory X     

Eivor Örenmark X     

Bo Bergkvist X     

Petter Larsson -     

Liberalerna (L)   Anna-Karin Boréus T  

Gunilla Grudevall-Steen X  Gertrud Lindgren -  

Monica Brohede Tellström X From § 216 Lena Linnerborg T  
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Stefan Saläng X     

Louise Granath X From § 217    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C)  

Christine Lorne X Ingemar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD)  

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S)  

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T From § 218

Anita Johansson X  Pia Ellström -  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam T Tom § 225 

Mattias Qvarsell X From § 218 Noor Rahman Sherzad -  

Martin Hellströmer X  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt -     

Miljöpartiet de gröna (MP)   

Åsa Marnell X  Per Chrisander N  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg -  

Louise Ollivier X  Nina Piroth -  

Lisskulla Zayane X  Alrik Altvall -  

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL)  

Christina Ståldal X From § 216 Malak Shahin T  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     
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Vänsterpartiet (V)  

Rolf Wasteson X From § 218 Agneta Johansson T  
Birgit Hansson X  Ronald Eriksson -  
Borna S. Rowshani X     
Sverigedemokraterna (SD)   Esa Örmä N  

David Bergquist X  Vakant    

Åsa Nyberg X     
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§ 215 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Vilma Mori Aguilar och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 17 september 2018 i Nackasalen 
§§ 218-222 och den 25 september 2018 kl. 16.00 §§ 215-217, 223-246 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
  



 
10 (61) 

 17 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 216 Dnr KFKS 2018/651 

Interpellation – Förbättrad tillgänglighet för äldre vid 
Finnberget 
Interpellation den 18 juni 2018 av Christina Ståldal m fl. (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2018/652 

Interpellation – Trakasserier och övergrepp på 
arbetsplatser i Nacka kommun 
Interpellation den 18 juni 2018 av Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (M) i fritidsnämnden för tiden intill 
utgången av 2018  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Robin Irberger, Fyrspannsvägen 51, 131 48 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 171 
Ärendet bordlades. 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 138 
Ärendet bordlades. 
Ärendet justerades omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ledamot och ny ersättare (L) i styrelsen för 
Nacka vatten och avfall AB för tiden t.o.m. ordinarie 
bolagstämma 2019 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Peter Stare, Finntorpsvägen 12, 131 36 Nacka. 
 
Som ny ersättare väljs Kåre Jansson, Sickla strand 67, 131 34 Nacka. 
 
Besluten justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 173 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av nytt ombud (L) till Käppalaförbundets fullmäktige 
för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Som nytt ombud väljs Peter Stare, Finntorpsvägen 12, 131 36 Nacka. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 174 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 100% av Martin 
Rundqvist (S) samt val av nya deltidsengagerade 
förtroendevalda 60% och 40% för tiden intill utgången av 
2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 60% väljs Carl-Magnus Grenninger, Västra 
Henriksborgsvägen 34, 131 72 Nacka. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald 40% väljs Alvin Berggren, Vårgärdsvägen 1,  
133 36 Saltsjöbaden. 
 
Besluten justeras omedelbart. 
 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
fritidsnämnden av Oscar Dahlström (V) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutade att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Tomas Ottosson, Oxelvägen 15, 138 31 Älta. 
 
Besluten justeras omedelbart. 
 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2014/1027-214 

Detaljplan för tunnelbana till Nacka och  
Ändring av gällande detaljplaner för tunnelbana till 
Nacka, på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för tunnelbana till Nacka och ändring av gällande 
detaljplaner för tunnelbana till Nacka. 
 

Ärendet 
Detaljplanen och ändring av gällande detaljplaner för tunnelbana till Nacka är en 
förutsättning för att möjliggöra utbyggnaden av tunnelbanan till Nacka. För Nackas del 
innebär det att tunnelbanans blå linje förlängs till Nacka från Kungsträdgården med 
stationerna Sofia, Hammarby kanal, Sickla, Järla och Nacka. Stockholms läns landstings 
Förvaltning för utbyggd tunnelbana (FUT) ansvarar för att planera, projektera och bygga 
tunnelbanan till Nacka. Detta görs genom att landstinget tar fram en järnvägsplan, parallellt 
med Nackas detaljplaner. Framtagandet sker med samordnat förfarande, vilket bland annat 
innebär att detaljplanerna tillgodoräknar sig järnvägsplanens samråd och att 
miljökonsekvensbeskrivningen är gemensam. Kommunens bedömning är att 
genomförandet av detaljplanerna kan antas medföra betydande miljöpåverkan, en 
miljökonsekvensbeskrivning har därför upprättats.  
 
Enligt tecknade avtal ska Nacka kommun bidra med 891 miljoner kronor till tunnelbanans 
utbyggnad. Kommunen har genom avtalet även förbundit sig att bygga 13 500 bostäder 
fram till år 2030, vilket i sig innebär en kostnad, bland annat i form av utbyggnad av teknisk 
infrastruktur. Mot dessa kostnader ska ställas de samhällsekonomiska vinster ett 
genomförande av tunnelbanan innebär. 
 
Utbyggnaden av tunnelbanan bedöms medföra positiva konsekvenser för barn och 
ungdomar. Det är dock viktigt att stationer och kringliggande områden utformas trygga och 
säkra samt att säkra och framkomliga gång- och cykelvägar finns under byggtiden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 227 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 24 juli 2018 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 152 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 25 maj 2018, rev 13 juni 2018 
Granskningsutlåtande 
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Planbeskrivning inklusive bilagor  
Miljökonsekvensbeskrivning inklusive bilagor  
Plankartor (4 kartblad)  
 
Till tjänsteskrivelsen bifogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. 
Tryck på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, där handlingar som hör till 
ärendets tidigare skeden finns: www.nacka.se/tunnelbanan  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 227 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen för tunnelbana till 
Nacka och ändring av gällande detaljplaner för tunnelbana till Nacka. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 152 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte detaljplanen och ändringen av gällande 
detaljplaner och föreslog att kommunfullmäktige antar detaljplanen och ändringen av 
gällande detaljplaner. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Tunnelbanebygget var beslutat innan SD var representerad i kommunfullmäktige. 
Avtalet är signerat och bygget har nu påbörjats. 
Nu gäller det att se till att tunnelbanan börjar rulla så snabbt det går och utan att kostnader 
ökar. För detta behövs bra samarbete med framför allt landstinget.” 
 
- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2018/698 

Exploateringsavtal för Östra Finnbodavägen, Finnboda 
Fastighet Sicklaön 37:46 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Kenora AB avseende detaljplan för Östra Finnbodavägen, fastigheten Sicklaön 37:46, 
Finnboda på västra Sicklaön.  
 

Ärendet 
Syftet med att ingå exploateringsavtal är att möjliggöra nya bostäder på fastigheten Sicklaön 
37:46 i Finnboda i enlighet med översiktsplanens intentioner om en förtätning på västra 
Sicklaön. Totalt möjliggörs cirka 25 bostadslägenheter genom ombyggnad av kontor och 
byggnation av nya bostäder söder om kontorshuset. 
 
Exploatören Kenora AB äger all mark som avses bebyggas och exploatören står också för 
alla kostnader hänförliga till exploateringen. De kostnader som passerar via kommunen är 
planläggningskostnader samt kommunens interna administrativa arbete. Dessa kostnader 
debiteras exploatören. Kommunen bevakar vidare att gestaltningen för byggnation följs 
och anläggningar på kvartersmark utförs. Exploatören erlägger anläggningsavgift för vatten 
och avlopp, tunnelbanebidrag och exploateringsersättning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 228 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 12 juli 2018 
Exploateringsavtal med Kenora AB inklusive bilagor. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 228 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget  
exploateringsavtal med Kenora AB avseende detaljplan för Östra Finnbodavägen, 
fastigheten Sicklaön 37:46, Finnboda på västra Sicklaön. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Hans 
Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av David Bergquist (SD), avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
David Bergquist reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är väldigt viktigt att etableringsverksamheten inför och under byggtiden inverkar så 
lite som möjligt på tillgängligheten för de som bor i angränsande område, och det är helt 
avgörande med samordning med byggprojektet vid Danvikshem.  
Nu ligger ett utredningsuppdrag om att titta på möjligheter till hiss i området, liberalerna 
vill att det tas med i beaktning av detaljplanen. 
Även att platån med fantastisk utsikt över Stockholms inlopp hanteras varsamt.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är en fin plan som ligger för beslut. Väl anpassad på en knepig plats. Området intill 
har funnits på dagordningen och diskuterats under många år och är en av de finaste 
platserna i hela Nacka. En platå med strålande utsikt över Stockholms inlopp och 
nationalparken Djurgården. Det är viktigt att helheten för området blir bra och passar till 
den föreliggande planen. 
Men behöver alltså se detta beslut i lite vidare perspektiv. Det uppstår en yta mellan den 
föreliggande planen, Östra Finnbodavägen, Seniorhuset och de nya hus som just nu håller 
på att byggas. Vi kristdemokrater är rädda att den ytan blir något som bara blir över, kanske 
en parkeringsplats och en sliten gräsplätt, som i dag. 
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Vi vill ta initiativ till att denna extremt fina plats får en utformning som är värdig platsen. 
Från Kristdemokraternas sida ser vi framför oss en rosenträdgård, en väl skött oas med 
blommor, sittplatser, en plats för mental återhämtning. Ett sådant arrangemang måste 
förstås förhandlas fram med markägaren och en plan för dess drift och skötsel tas fram.  
Men med tanke på platsens speciella läge borde initiativ tas till detta nu, så att de 
omgivande projekten inte omöjliggör att göra något bra av denna vackra plats.” 
 
David Bergquist lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna motsätter exploatering av dessa få kvarvarande naturområden i 
Finnboda. 
Människor som bor i Finnboda uppskattar dessa små gröna områden. Om även dessa 
områden bebyggs finns den inga naturområden kvar i Finnboda.” 
 
- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2015/115-214 

Detaljplan för Östra Finnbodavägen, Sicklaön 37:46, 
Finnboda på västra Sicklaön 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplaneförslaget för Östra Finnbodavägen på västra 
Sicklaön.  

Ärendet 
Detaljplanens övergripande syfte är att göra det möjligt att omvandla befintligt kontorshus 
till bostäder, bekräfta nuvarande användning kontor, skapa nya bostäder samt att säkra och 
återställa den befintliga byggnadens kulturhistoriska värde. Stor hänsyn ska tas till områdets 
kulturmiljö och landskapsbild. Totalt möjliggör planförslaget cirka 25 nya 
bostadslägenheter. Kommunens bedömning är att detaljplanens genomförande inte kan 
antas medföra betydande miljöpåverkan.  
 
I samband med kommunfullmäktiges antagande av detaljplanen kommer ett 
exploateringsavtal att upprättas mellan kommunen och exploatören (se 
kommunfullmäktiges beslut den 17 september 2018, § 224). 
 
Exploatören bekostar utbyggnad av kvartersmark samt erlägger exploateringsbidrag för 
utbyggnad av allmänna anläggningar. Exploatören ska erlägga medfinansieringsbidrag till 
kommunen för utbyggnaden av tunnelbanan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 229 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 153 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 25 maj 2018 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Granskningsutlåtande 
Gestaltningsprogram 
 
Till tjänsteskrivelse bifogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. 
Tryck på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, för att hitta handlingar som 
hör till ärendets tidigare skeden: www.nacka.se/ostrafinnbodavagen 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 229 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar detaljplaneförslaget för Östra 
Finnbodavägen på västra Sicklaön. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 153 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Hans 
Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av David Bergquist (SD), avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
David Bergquist reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”I tidigt skede inför framtagandet av denna detaljplan föreslog vi att det skulle göras en 
ordentlig parkeringsutredning. Någon redovisning av en sådan utredning har inte 
framkommit. Anledningen till att vi anser att det skulle göras en ordentlig 
parkeringsutredning är att varje möjlighet till alternativ lösning skulle prövas. Att som i 
förslaget inte lösa frågan på annat sätt än att parkeringar för denna fastighet ska ha servitut 
på grannfastighetens mark anser vi inte vara en optimal lösning. Dels innebär det en 
begränsning och påverkan för de boendes utemiljö i grannfastigheten, som redan idag blivit 
begränsad med anledning av pågående exploatering.  
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När vi planerar och bygger ut I Nacka så är detta också med intentionen att öka 
möjligheten för människor att välja kollektiva färdmedel. Första punkten för prioriterade 
områden för hållbart byggande som redovisas för detta statsbyggnadsprojekt är hållbart 
resande. Det påtalas i handlingarna att busstrafiken i planområdet är något begränsad, vilket 
klart kan konstateras. Att det är 500 meters gångavstånd till busshållplatsen Danvikshem 
med en buss som trafikerar Slussen – Henriksdalsberget, att det är gångavstånd till 
busshållplatsen Finnboda Hamn med frekvent busstrafik nämns, men inte hur långt det 
gångavståndet är. Vidare hänvisas också till båttrafiken, 200 meter, men det är i så fall 
fågelvägen eftersom förbindelse från planområdet till hamnområdet saknas. En lösning för 
tillgängligheten kan bli av om socialdemokraternas förslag att bygga en hiss från Finnboda 
berget ner till Finnboda hamn genomförs.  
Om det prioriterade målet, hållbart resande, ska kunna uppfyllas krävs såväl hiss, 
förbättrade gång- och cykelvägar samt ökade bussförbindelser.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Det är en fin plan som ligger för beslut. Väl anpassad på en knepig plats. Området intill 
har funnits på dagordningen och diskuterats under många år och är en av de finaste 
platserna i hela Nacka. En platå med strålande utsikt över Stockholms inlopp och 
nationalparken Djurgården. Det är viktigt att helheten för området blir bra och passar till 
den föreliggande planen. 
Men behöver alltså se detta beslut i lite vidare perspektiv. Det uppstår en yta mellan den 
föreliggande planen, Östra Finnbodavägen, Seniorhuset och de nya hus som just nu håller 
på att byggas. Vi kristdemokrater är rädda att den ytan blir något som bara blir över, kanske 
en parkeringsplats och en sliten gräsplätt, som i dag. 
Vi vill ta initiativ till att denna extremt fina plats får en utformning som är värdig platsen. 
Från Kristdemokraternas sida ser vi framför oss en rosenträdgård, en väl skött oas med 
blommor, sittplatser, en plats för mental återhämtning. Ett sådant arrangemang måste 
förstås förhandlas fram med markägaren och en plan för dess drift och skötsel tas fram.  
Men med tanke på platsens speciella läge borde initiativ tas till detta nu, så att de 
omgivande projekten inte omöjliggör att göra något bra av denna vackra plats.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är väldigt viktigt att etableringsverksamheten inför och under byggtiden inverkar så 
lite som möjligt på tillgängligheten för de som bor i angränsande område, och det är helt 
avgörande med samordning med byggprojektet vid Danvikshem.  
Nu ligger ett utredningsuppdrag om att titta på möjligheter till hiss i området, liberalerna 
vill att det tas med i beaktning av detaljplanen. 
Även att platån med fantastisk utsikt över Stockholms inlopp hanteras varsamt.” 
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David Bergquist lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna motsätter exploatering av dessa få kvarvarande naturområden i 
Finnboda. 
Människor som bor i Finnboda uppskattar dessa små gröna områden. Om även dessa 
områden bebyggs finns den inga naturområden kvar i Finnboda.” 
 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2017/1070 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna riktlinjer för bostadsförsörjning. 
 

Ärendet 
Kommunala riktlinjer för bostadsförsörjning är ett lagkrav sedan år 2000. Lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar ändrades år 2014 och ett separat dokument, 
antaget av kommunfullmäktige, krävs nu enligt statliga myndigheter för att uppfylla lagen.  
 
Riktlinjerna utgår från befintliga dokument, dels tidigare riktlinjer, dels statistik och 
behovsprognoser. Själva riktlinjerna utgör ett relativt kortfattat dokument, medan 
prognoser och behovsbedömningar redovisas i ett separat underlagsdokument. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 248 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 20 augusti 2018 
Bilaga 1 Riktlinjer för bostadsförsörjning, rev den 28 augusti 2018 
Bilaga 2 Underlag till riktlinjer för bostadsförsörjning, rev den 28 augusti 2018 
Bilaga 3 Länsstyrelsens yttrande 
Bilaga 4 Tillväxt- och regionplanenämndens yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 248 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslagna riktlinjer för 
bostadsförsörjning. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm 
(MP), Louise Ollivier (MP) och Bosse Ståldal (NL), bifall till gemensamt, utdelat förslag till 
riktlinjer.  
Bilaga 1 
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Bosse Ståldal yrkade följande fyra ändringsyrkanden. 
1. 
”Behoven av lägenheter för unga, äldre, ensamstående med eller utan barn, ska utredas och 
planeras för noggrant och prioriteras i takt med utökad bostadsbebyggelse så att 
bostadsbyggande möter det faktiska behovet av bostäder som finns bland Nackas invånare. 
” läggs till i stycket som utgör den grundläggande inriktningen 2.1 
2. 
Meningen ”utrymme för idrott, kultur och grönområden nära de unga ska utredas och 
prioriteras i takt med utökad bostadsbebyggelse och invånarantal” läggs till i stycket som 
utgör den grundläggande inriktningen 2.1 
3.  
Meningen ”Behoven av infrastruktur och framkomlighet för trafiken, till och från Nacka, 
utreds noggrant och ligger till grund för mängden av utökad bostadsbebyggelse ”läggs till i 
stycket som utgör den grundläggande inriktningen 2.1 
4.  
Det övergripande målet ” I Nacka ska finnas 60.000 bostäder år 2030” stryks. 
 
David Bergquist (SD), instämde i Bosse Ståldals yrkande gällande punkt 4. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 röster för 
Khashayar Farmanbars yrkande. Två ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Kommunfullmäktige avslog Bosse Ståldals fyra ändringsyrkanden. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”Denna fullmäktige antog Nacka kommuns riktlinjer för bostadsförsörjningen. Dessa 
riktlinjerna har tagits fram i all hast och saknar den innehåll som behövs. Alliansen har haft 
över ett år på sig att ta fram detta men har inte visat något intresse i sakfrågan. Istället sköts 
det upp och nu skyndas antagandet på för att få statens bostadsbidrag, ett system som 
alliansen verkar vilja nyttja men samtidigt avskaffa.  
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Vi reserverar oss till förmån för vårt förslag för riktlinjer gällande bostadsförsörjningen. 
Vårt mål är att Nacka ska ha mer hyreslägenheter så att våra unga kan flytta hemifrån och 
äldre sälja villan den dagen de vill det. Detta kan vi möjliggöra bland annat genom att starta 
ett kommunalt bostadsbolag. Vi vill också att det ska byggas äldreboenden i centrala lägen 
och att Nacka ska tillhandahålla skyddade boenden för kvinnor som utsätts för våld i nära 
relationer. Bostadsbyggandet ska leda till ökat livskvalitet. Därför måste bostadsbyggandet 
kombineras med mer idrott, kultur och grönområden. Så skapar vi ett Nacka för alla.” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Trots att alliansmajoriteten haft fyra år på sig att ta fram en ny bostadsförsörjningsplan så 
kommer den nu så sent i mandatperioden att den gick direkt till kommunstyrelsen och nu 
till kommunfullmäktige och inte hinner behandlas på ett seriöst sätt. Skulle planen 
återremitteras vilket vore rimligt, skulle Nacka förlora ett antal miljoner kronor i 
bostadsbyggnadsstöd, ett stöd som f.ö. beslutats av den nuvarande regeringen på 
Vänsterpartiets initiativ. 
 
Det dokument som alliansmajoriteten nu fått igenom innehåller ett antal rena sakfel. Det 
finns också ett antal formuleringar som vid första anblicken låter bra men i själva verket 
bara är luft. Självklart handlar dessa tveksamheter om hyresbostäder, antal och målsättning 
och om bostäder till unga, nyanlända och utsatta grupper. I själva verket så är 
alliansmajoriteten fullständigt ointresserad av att minska segregationen i Nacka, det är 
precis det som det handlar om. Man vill bygga in sin egen majoritet genom att erbjuda 
bostäder till de personer som har råd att köpa riktigt dyra bostäder, de är jämförelsevis 
mycket mer alliansvänliga än person i genomsnitt. För att tala klarspråk: alliansen är bereda 
att öka ojämlikheten i kommunen för att säkra sin egen majoritet även på bekostnad av ett 
samhälle som går sönder just pga av ojämlikheten.” 
 
David Bergquist reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka har ett offensivt bostadsbyggande. Vi bygger för alla och vill skapa blandade 
miljöer med både bostadsrätter och hyresrätter och arbetsplatser och idrottsanläggningar. 
Allt detta framgår tydligt av den översiktsplan som kommunfullmäktige antog före 
sommaren. Där beskriver vi hur vi vill skapa attraktiva miljöer som ger livskvalitet för 
Nackaborna, det behöver därför inte upprepas i detta dokument som mer entydigt ska 
fokusera på bostadsbyggande. Det pågår flera hyresrättsprojekt i kommunen, allt från nya 
studentbostäder som invigdes för någon vecka sedan, till nya lägenheter som började 
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byggas i Orminge i slutet av augusti och nya trygghetsbostäder för äldre som planeras 
utanför Stadshuset. Trist att oppositionen inte är medvetna om detta.   
 
Alla vill ha fler billiga bostäder, men oppositionen vägrar inse att deras regerings politik 
med höga amorteringskrav, bolånetak, fördyrande byggregler och höga skatter på byggande 
och höga flyttskatter är orsaken till att det är så svårt för t ex ungdomar att få tag på en 
lägenhet med rimlig hyra. Det som behövs är en ny bostadspolitik, inte ett kommunalt 
bostadsbolag, vilket är oppositionens enda förslag. Ett sådant skulle vare sig leda till lägre 
hyror eller fler lediga lägenheter, utan bara låsa upp miljarder kronor av skattebetalarnas 
pengar i passivt ägande av bostäder. Det finns andra som är bättre på att bygga och förvalta 
bostäder, så kan kommunen koncentrera sig på välfärdsverksamheter i stället.” 
 
David Bergquist lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna motsätter kommunens policy att köpa dyra exklusiva bostadsrätter 
till de som hänvisas till kommunen enligt anvisningslagen. I vår budgetproposition föreslår 
vi begagnade husvagnar istället.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Den här planen om bostadsbyggande kom i sista sekunden för att kunna behandlas på ett 
säkert och seriöst sätt. 
  
Det saknas en riktig strategi hur segregationen ska minskas, det saknas hur man ska 
underlätta för de som inte har kommit in i bostadsmarknaden, de planeras för få små 
lägenheter både till ungdomar och andra som söker ett billigare boende tillexempel de 
hemlösa. Eftersom Nacka kommun har valt att sälja ut den allmännyttigt bostadsbolaget 
behöver det finnas en tydlig beskrivning hur det ska lösas. 
Det behövs en tydlig beskrivning hur uppföljningen planeras att genomföras.” 
 
- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2015/698-790 

Ingen utdelning från stiftelsen Sociala samfonden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att inga medel utdelas från stiftelsen Sociala samfonden från 
och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige förvaltar en stiftelse kallad Sociala samfonden. Fondens årliga 
avkastning har blivit allt lägre med åren och de senaste fem åren har det inte varit möjligt 
att mer än sporadiskt göra utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som 
finns att fördela är lägre än kostnaderna för annonsering och övrig administration. 
Eftersom det inte finns någon stadgad upplösningsrätt för Sociala samfonden kan den 
enbart upplösas enligt de fyra förutsättningar som anges i stiftelselagen kapitel 6 paragraf 5. 
Tre av dessa är redan uppfyllda. Den fjärde förutsättningen är att stiftelsen inte kan främja 
sitt ändamål under de senaste fem åren. Detta kan uppnås om ingen utdelning görs fem år i 
rad. Detta är fjärde året som inga medel utbetalats.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 212 
Socialnämnden den 27 mars 2018 § 19 
Omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 212 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att inga medel utdelas från stiftelsen 
Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019. 

Beslut i socialnämnden den 27 mars 2018 § 19 
Socialnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att inga medel utdelas från 
stiftelsen Sociala samfonden från och med 2015 med syftet att upplösa fonden 2019.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2018/47 

Nytt arkivreglemente 

Beslut. 
Kommunfullmäktige antar nytt arkivreglemente enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, 
upprättad den 28 mars 2018. 
 

Ärende 
Arkivreglementet för Nacka kommun uppdateras för att anpassas till digital hantering av 
allmänna handlingar och digital arkivering. För att tydliggöra detta ändras även 
benämningen dokumenthanteringsplan (dhp) till informationshanteringsplan (ihp) i 
arkivreglementet. Det nya arkivreglementet ersätter det tidigare, beslutat av 
kommunfullmäktige den 15 december 2003. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 213 
Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Arkivreglemente för Nacka kommun, upprättat den 28 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 213 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar nytt arkivreglemente enligt bilaga 
1 till tjänsteskrivelsen, upprättad den 28 mars 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2018/229 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för 
år 2017 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2019. 
 

Ärendet 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2017 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 230 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 28 juni 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 230 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2017 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2019. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2017/1035 

Kolloverksamhet för barn i Nacka 
Motion den 10 november 2017 av Rolf Wasteson m fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 
 

Ärende 
Motionärerna har i en motion föreslagit att det ska anordnas kolloverksamhet i Nacka 
kommun, att alla som söker ska kunna erbjudas plats och att kolloavgifterna ses över. 
Nacka kommun erbjuder idag kolloverksamhet för Nackabor i Norrtälje och Filipstads 
kommun enligt taxa fastställd av kommunfullmäktige. Taxan är differentierad och innebär 
att avgiften sätts utifrån hushållets gemensamma inkomst. Utöver denna kolloverksamhet 
bedrivs daglägerverksamhet på Velamsund och helt kostnadsfria sommarlovsaktiviteter på 
olika platser i kommunen. Även föreningslivet ordnar olika läger och idrottsskolor.  
Kommunfullmäktige avslår därför förslagen i motionen eftersom bedömningen är att barn 
och ungdomar i Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen. Taxan för kolloverksamhet som fastställs av 
kommunfullmäktige i samband med ärendet om mål och budget är redan anpassad för 
hushåll med lägre inkomster. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 193 
Kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 156 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 154 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 april 2018 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 15 februari 2018 § 8 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 193 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 156 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 154 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 
 

Yrkanden 
Borna S Rowshani (V) yrkade, med instämmande av Ella Tegsten (S), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Louise Granath (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Borna S Rowshanis yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Richard Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2017/1042 

Skolornas lokalhyror 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det nuvarande systemet med internhyra ska avskaffas och ersättas 
med ett system där lokalerna är en fri nyttighet eller en fast andel av skolpengen avsätts till 
hyra. De vill att kommunstyrelsen ska utforma det nya systemet så att det kan införas 
snarast och senast år 2019. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att skollagens bestämmelser om att fristående skolor och 
kommunens egna skolor ska erhålla samma ersättning medför att de kommunala skolorna 
måste bära sina lokalkostnader och att det blir svårt att hantera hur ersättningen ska 
beräknas om hyreskostnader ska räknas utanför skolpengen eller som en fast del av den. 
Dessutom ger nuvarande system ett väsentligt incitament för skolor att använda lokaler så 
rationellt som möjligt. Därför avslår kommunfullmäktige förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 194 
Kommunfullmäktige den 21 maj § 157 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 156 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 16 april 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 194 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 157 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 156 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
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Yrkanden 
Borna S Rowshani (V) yrkade, med instämmande av Pascal Fall (MP), Espen Bjordal (S) 
och Rolf Wasteson (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
Christina Ståldal (NL) instämde i Borna S Rowshanis yrkande gällande punkten 2 i 
motionen - att ett nytt system för att betala skolhyran införs, antingen genom att lokalerna 
ses som en fri nyttighet som betalas centralt i kommunen eller genom att en fast andel av 
skolpengen avsätts till hyra. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Borna S Rowshanis yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Fisksätraskolan och Stavsborgskolan kämpar med stora olikheter i resurser jämfört med 
andra skolor i kommunen. I Fisksätra lägger skolan hela 41% av skolpengen för att betala 
internhyra efter en stelbent modell där skolan ex debiteras för sjöutsikt. 
Denna "lika för alla" modell leder i praktiken till "olika för vissa", men i vanlig ordning 
avvisas effekten för barnen i dessa skolor till fördel för en ihålig idé om valfrihet.  
Vi i Vänsterpartiet motsätter oss det fria skolvalet, då det framför allt inte är ett fritt val 
överhuvudtaget. Reell valfrihet existerar inte när det finns inbyggda ojämlikheter i 
hyresmodellen. Vi har även påpekat att det finns kommuner där man infört fasta hyror, för 
att på så sätt frigöra resurser. 
Detta avfärdar Alliansen med motiveringen att det skulle "bli svårt", men som vanligt är det 
helt enkelt så att man helt prioriterar sina väljare framför t o m nästkommande 
generationers förutsättningar till en kvalitativ utbildning.  
Det är viktigt att påpeka att skolorna i Nacka är bra, men det är i sig inget argument för att 
dem inte skulle kunna bli bättre. Vår motion skulle leda till en 25%-ig höjning av resurserna 
som Fisksätra skola skulle ha att tillgå. Att jämföra ett snittbetyg för Nackas skolor med 
resten av Stockholms kranskommuner och/eller riket i stort säger ingenting om olikheterna 
inom kommunen, som är fokus för vår motion. ” 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”I Nacka finns bland de allra bästa skolorna i landet. Eleverna lär sig mycket, känner sig 
trygga och har stor tillförsikt. Det kan alltså inte vara helt fel på den styrning vi har i Nacka 
sedan länge. Tvärtom, menar vi moderater. Valfrihet för eleverna är en given orsak till att vi 
ska nå de goda resultaten. Likadant är det med fria och självständiga skolor. Vi är 
övertygade om att de tillgängliga pengarna för skolorna används bäst om skolorna själva får 
prioritera. Då får man mesta möjliga värde för skattepengarna. Vi behöver ingen 
centralisering eller politisk klåfingrighet.  
 
Under debatten i kommunfullmäktige lyftes Lidingö fram som gott exempel av 
oppositionen. När man granskar Skolverkets statistik över skolkostnaderna i alla 
kommuner ser man att Nackas kostnader är lägre än Lidingös (94 400 kr/elev jämfört med 
98 900), men att Nackas skolor lägger mer på själva undervisningen (61 700 kr/elev jämfört 
med 54 000). Nackas styrmodell leder alltså till mer undervisning, vilket verkar vara en 
högst rimlig prioritering!  
 
Slutligen, det är intressant att vänsterpartiet nu så tydligt kastat masken och erkänner att de 
vill avskaffa det fria skolvalet. Att de då vill avskaffa den styrmodell som gör att det fria 
skolvalet fungerar förvånar inte. Att Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Nackalistan vill 
avskaffa styrmodellen förvånar däremot en del, eftersom de samtidigt säger sig vilja behålla 
valfriheten i skolan. Varför vill de ge de kommunala skolorna sämre förutsättningar att 
styra sina pengar än friskolorna? Varför ta bort verktyg som får valfriheten att fungera?” 
 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka behöver en mer rättvis modell för hyressättning mellan de olika skolorna i 
kommunen. 
 
2013-2015, höjer Nackas styrande majoritet hyrorna för förskolor och grundskolor i Nacka 
med närmare 25 procent! För vissa skolor blev höjningen hög medan några fick en mindre 
höjning. Samtidigt fick några privata skolor, som hyr av kommunen, ingen höjning alls. 
 
Att Fisksätra skolan betalar 41 % av sin skocheck medan Ektorpskolan betala 14 % är 
enligt helt orimligt. Nacka har en hyresmodell som inte ger likvärdig förutsättning utan 
skapar en ojämlik fördelning av skolans resurser. 
 
Enligt oss Socialdemokrater behöver Skolorna ha likvärdiga förutsättningar avseende 
pedagogiska resurser och när vissa skolor betalar 8 600 kr per elev och andra 47 400 per 
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elev i hyra är risken överhängande att detta får stora konsekvenser de pedagogiska 
förutsättningarna. För detta handlar i slutändan om resurser som ska användas till våra 
elever. Som det ser ut nu med Nackas hyresmodell är de inte verksamheten och barnens 
bästa som är i fokus utan systemet. 
 
I tjänsteskrivelsen beskrivs ett av motiven till Nackas hyresmodell 
 
”Dessutom ger nuvarande system ett väsentligt incitament för skolor att använda lokaler så 
rationellt som möjligt.” 
 
Detta gör att rektorer tvingas minska lokalhyrans negativa effekt på skolbudgeten genom 
att fylla på med fler elever, ställa av lokalsalar. Rektorerna tvingas sedan hitta hyresgäster. 
Detta förutsätter dock att lokalerna är uthyrningsbara, vilket de sällan är. 
 
Tyvärr är det så att vissa skolor har dragit nitlotten i Nackas hyresmodell då dessa skolor 
inte är konstruerade för att passa regelverket. Breda korridorer, stora biytor, sjöutsikt och 
överskott på vissa typer av lektionssalar. Detta regelverk gör att hyran sväljer en stor del av 
skolbudgeten som i sin tur riskerar leda till blir en jakt på yteffektivitet i skolan och 
betydligt försämrade förutsättningar för vissa skolor. 
 
Vi vill säkerställa att verksamheten inte drabbas av sänkt kvalitet i form av lägre lärartäthet, 
större barngrupper, utebliven fortbildning för lärare och hur säkerställer vi att lokaler som 
faktisk är viktiga ur ett lärperspektiv är de lokaler som rektorerna tvingas ställa av? 
 
Med bakgrund av detta yrkar Socialdemokraterna bifall till motionen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Frågan om ett bättre och mer rättvist hyresuttag från skolorna är en fråga vi i MP har 
drivit väldigt länge, bl.a. via en motion 2012-03-12, ”Ett steg mot en rättvisare skola”. I 
andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får full 
kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i övrigt 
gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett stort 
ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta uppdrag 
borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2017/1174 

Snabbladdningsstationer i Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en strategi för utbyggnad av 
snabbladdningsstationer över hela Nacka så att fler får möjlighet att snabbladda sina elbilar.  
 
Det ligger inte inom kommunens kompetensområde att vara huvudman för 
snabbladdnings-stationer för allmänt bruk. Däremot bör kommunen, på motsvarande sätt 
som för bilar som drivs med traditionella bränslen, i sin översiktliga fysiska planering ta 
med behovet av ställen där man kan ladda eldrivna fordon. Kommunfullmäktige bedömer 
att det uppdrag som natur- och trafiknämnden fick i beslutet om mål och budget 2018-
2020 om att ta initiativ till fler laddningsstolpar, omfattar att göra en övergripande 
sammanställning över var tillräcklig kapacitet för snabbladdning av elbilar finns i det 
befintliga elnätet och vad som behöver byggas ut för att erbjuda den kapaciteten till utvalda 
platser. Ett urval av huvudmän för befintliga etableringar som kan tänkas ha intresse av 
snabbladdningsstationer kan tillfrågas om sitt intresse för att anlägga och driva en sådan 
anläggning.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 195 
Kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 158 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 155 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 195 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 158 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 155 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M) och Maria Raner (S), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Tidigare var uppdraget till NTN bara att ta initiativ för fler laddstolpar. Nu ska uppdraget 
även innefatta strategiskt placerade anläggningar där man kan snabbladda elbilar runtom i 
Nacka. Eftersom man nu under beredningen av vår motion förtydligar det särskilda 
beslutet 38b från Alliansbudgeten, anser vi också motionen som bifallen. 
 
• I budgeten 2017 stod det att NTN skulle verka för att det installeras laddstolpar 
• I budgeten 2018 stod det att NTN skulle ta initiativ för fler laddstolpar. 
• Eftersom man nu under beredningen av vår motion förtydligar att uppdraget även ska 
innefatta strategiskt placerade anläggningar där man kan snabbladda elbilar runtom i Nacka 
får även vi anse motionen som bifallen. 
2017, beslut 54 b 
b. i samverkan med externa intressenter verka för att det installeras laddstolpar för elbilar 
vid lämpliga platser, exempelvis vid välfärdsfastigheter (såsom idrottsanläggningar och 
skolor), köpcentrum, infartsparkeringsplatser och andra publika anläggningar. 
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2018, beslut 38a 
a. ta initiativ för fler laddstolpar i Nacka, på infartsparkeringar, stora idrottsanläggningar 
med mera. I uppdraget ingår att samarbeta med extern aktör som också kan ta betalt för de 
tjänster man erbjuder.” 
 
- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2017/1165 

Förslag om biltrafiken i Nacka  
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I sin motion föreslår motionärerna att Nacka ser över möjligheten att delta i den 
Europeiska Trafikantveckan och förslår även en bilfri dag i anslutning till denna. Enligt 
motionen kan förslagen leda till att invånarna i Nacka får uppleva staden på ett nytt sätt 
samtidigt som det kan bli en dag för att väcka både (efter)tanke och diskussion.  
 
Årligen genomförs aktiviteter för att främja hållbart resande. Det går att flytta delar av 
dessa aktiviteter till september för att uppmärksamma den Europeiska Trafikantveckan. 
Nya aktiviteter under veckan och samordning inför Trafikantveckan kan föras inom 
nätverket ResSmart. Kommunfullmäktiges bedömning är en bilfri dag inte bör genomföras 
i Nacka i dagsläget. Främsta anledningen är att stadsstrukturen i Nacka inte bedöms vara 
lämplig för att kunna arrangera en bilfri dag på ett tillfredställande sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 194 
Kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 159 
Kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 157 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 54 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten den 28 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 196 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 21 maj 2018 § 159 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 maj 2017 § 157 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2017 § 54 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige bifaller förslaget att kommunen ska delta i den Europeiska 
Trafikantveckan genom att i första hand flytta relevanta aktiviteter till den veckan. 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en bilfri dag med hänvisning att det saknas den 
typ av stadsstruktur i Nacka som krävs för att kunna uppleva kontrasten. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Maria 
Raner (S), och Bosse Ståldal (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peters 
Zethraeus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att utskottet valde att bifalla förslaget om att kommunen ska 
delta i den Europeiska Trafikantveckan. När det gäller beslutet att inte ha en bilfri dag i 
anslutning till denna, förstår vi inte riktigt resonemanget bakom ställningstagandet. Man 
motiverar avslaget med hänvisningen att ”det saknas den typ av stadsstruktur i Nacka som 
krävs för att kunna uppleva kontrasten”. Den bilfria dagen blir på samma sätt som ”Earth 
Hour” lite av vad man gör den till. Lika lite som det går att släcka ner hela Nacka under en 
timme går det idag att stänga av all biltrafik. Vi har byggt in oss i ett bilberoende och Nacka 
fungerar helt enkelt inte utan bilen idag. 
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Vår tanke när vi skrev motionen var lite mer att stänga av ett lämpligt vägavsnitt, t.ex. 
Järlaledens sträckning förbi Kyrkviken. För att uppmärksamma den bilfria dagen skulle 
man kunna ha ett större event på platsen med t.ex. bondens marknad, cykelbytardag, 
uppträdanden m.m. Visa på hur trevligt det kan bli när man skapar nya mötesplatser för 
människor genom att skära ner lite på utrymmet för bilarna, men också visa på att det går. 
Dagens utveckling när vi slentrianmässigt fortsätter att bygga för fler bilar som ska samsas 
med fler människor på samma yta är ohållbar, både för vår närmiljö och för det globala 
klimatet. Klimatet kan inte vänta så omställningen mot ett hållbart samhälle måste börja 
NU.” 
 
- - - - - 
  



 
45 (61) 

 17 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 234 Dnr KFKS 2017/384 

Båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården   
Motion den 24 april 2017 av Roger Bydler (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Nacka gynnar en framtida förstärkt 
båttrafik bättre genom ett fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma insatser som 
redan pågår i länet. 
 

Ärende 
Motionären framför i sin motion att när Nacka bygger nytt och mark exploateras samt 
tillgängligheten till grönområden beskärs, så gäller det att tänka om och tänka nytt vad 
gäller kollektivtrafik på vatten. Han anser att kommunen bör ta nya grepp vad gäller 
båttrafiken genom att helt eller delvis i kommunal regi testa en triangelbåtförbindelse 
mellan områdena Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården. 
 
Nacka kommun deltar redan aktivt i ett flertal initiativ på regional nivå rörande utveckling 
av båttrafiken i länet. Det är därför inte aktuellt att starta någon egen linje att driva i 
kommunal regi. Bedömningen är att Nacka kommun bäst gynnar en framtida förstärkt 
båttrafikering genom fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma ansträngningar 
som pågår i länet där landstinget även i fortsättningen är huvudman för trafiken. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 197 
Kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 189 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 197 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 189 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Nacka gynnar en framtida förstärkt 



 
46 (61) 

 17 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

båttrafik bättre genom ett fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma insatser som 
redan pågår i länet. 
 

Yrkanden 
Roger Bydler (MP) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm 
(MP), bifall till förslaget i motionen. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), Majvie Swärd (S), 
Gunilla Grudevall Steen (L) och Borna S Rowshani (V), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Roger Bydlers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi stöder helhjärtat att båttrafiken ökas med tätare turer och fler båtar. De i motionen 
nämnda hållplatserna trafikeras redan nu. Med tanke på den byggnation som har varit och 
som planeras i Kvarnholmen och Henriksdal så är det av vikt att båttrafiken utökas. Det 
innebär också att Slussen avlastas ytterligare, vilket är välbehövligt. Arbetsresan över 
vattnet är mycket positiv, en kraftsamling inför arbetsdagen och en rofylld återhämtning 
när arbetsdagen är slut. Båten Sjövägen är eldriven, de övriga båtarna dieseldrivna men det 
är önskvärt att dessa successivt byts ut till eldrivna. Båttrafiken är en del av 
kollektivtrafiken, oavsett om det gäller arbets- eller fritidsresor, och ska drivas av 
Landstinget med kommunen som en stark påtryckare.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”När vi förtätar behöver vi titta på olika kreativa lösningar för att erbjuda möjlighet att 
även i fortsättningen ha tillgång till rekreationsområden. Samtidigt behöver vi erbjuda nya 
kommunikationer för att uppmuntra till nya rörelsemönster och pendlingsmöjligheter. Vi 
behöver öppna upp för en östlig förbindelse för människor! Nya förbindelser öppnar upp 
för nya möjligheter. En ny triangelbåtförbindelse skulle binda samman och föra nackabor 
närmare grönområden samtidigt som andra får tillgång till en ny stad och närservice.” 
 
- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2017/1163 

Äldreperspektiv i samhällsplaneringen   
Motion den 11 december 2017 av Christina Ståldal m. fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Nackalistan (NL) vill i sin motion inkommen den 11 december att kommunfullmäktige 
snarast beslutar att; 
1. Starta ett arbete med att kontakta och ha dialoger med äldreföreningar och – råden i 
syfte att få in mer kunskaper om äldreperspektiv i samhällsplaneringen. 
2. Implementera dessa kunskaper snarast möjligt i de pågående planarbetena i Nacka 
3. Gå med i Världshälsoorganisationens nätverk Äldrevänliga städer 
4. Utarbeta en flerårig handlingsplan med äldreperspektiv i samhällsplaneringen 
 
Bedömningen är att det redan pågår utvecklingsarbeten som väl stämmer överens med 
motionens intentioner och att kommunfullmäktige tidigare fattat beslut om vissa delar av 
förslagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 198 
Kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 190 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 97 
Äldrenämnden den 28 mars 2018 § 18 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 9 april 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 198 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 190 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i äldrenämnden den 28 mars 2018 § 18 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP) och Birgit 
Hansson (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
I yrkandet instämde Gunnel Nyman Gräff (S) i motionens förslag 1,2 och 4. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2018/83 

Öka den politiska representationen vid 
kommunevenemang  
Motion den 29 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då det ligger inom nämndernas 
ansvar att hantera frågor så som representation mm. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att den politiska representationen vid kommunevenemang ska öka. De 
vill att oppositionen i större utsträckning bjuds in att delta i olika kommunevenemang och 
vid studieresor.  
 
Då det åligger nämndernas ansvar att hantera frågor så som representation är bedömningen 
att förslagen i motionen inte föranleder några ytterligare åtgärder. Det vedertagna är att 
nämndens ordförande representerar vid evenemang anordnade av kommunen. Det står 
nämndledamöter fritt att hålla sig uppdaterade, kontakta arrangörer och delta i 
kommunevenemang. För ersättning för deltagande och representation förutsätts att beslut 
har fattats i nämnden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 199 
Kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 191 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 199 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 191 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då det ligger inom nämndernas 
ansvar att hantera frågor så som representation mm. 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S), med instämmande av Birgit Hansson (V), Pascal Fall (MP), 
Mikael Carlsson (NL), Rolf Wasteson (V) och Espen Bjordal (S), yrkade bifall till förslagen 
i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Gunnel Nyman Gräffs 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster för Mats Gerdaus yrkande och 27 röster för 
Gunnel Nyman Gräffs yrkande. En ledamot avstod. Kommunfullmäktige hade således 
bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande. 
 
”En rimlig demokratisk ordning är att både majoritet och opposition ges möjlighet att dela 
på evenemang som kommunen bekostar och arrangerar/deltar i som politiska företrädare. I 
Nacka är det inte längre fallet. I motionssvaret hävdas att det ”vedertagna” är att nämndens 
ordförande som ska delta vid evenemang anordnade av kommunen. Det är möjligt att det 
har blivit vedertaget i Nacka, men det är knappast så att detta är något som gäller överallt, 
eller som vi kan acceptera. 
  
Motionssvaret hänvisar också till att det skulle vara nämndernas ansvar att hantera frågor 
om representation (bedömer förnyelseenheten). Varken i reglementet för gemensamma 
beställer, i Internationella policyn eller i t.ex. Äldrenämndens delegationsordning eller 
reglemente går det att hitta något sådan. Så då undrar vi i vilket dokument det går att läsa? 
  
Dessutom hävdas i motionssvaret att det är upp till varje individ att hålla sig uppdaterad. 
Det kräver att det finns information tillgänglig, och det är faktiskt ett oförskämt svar på 
motionen! Att det skulle vara upp till enskilda tjänstemän (med hänvisning till ”lägsta 
effektiva nivå”) är också ett svar som lägger dimridåer för det politiska ansvaret som 
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majoriteten har. Självklart kan det inte vara upp till enskilda tjänsteman att avgöra vilka 
principer för politiskt deltagande som ska gälla. 
  
Att majoriteten väljer att avslå motionen istället för att ta till sig det odemokratiska i att 
majoriteten använder sig av kommunen och dess tillgångar (i realiteten medborgarnas 
skattepengar) och genomföra förändringar, visar bara att ett långvarig politiskt innehav inte 
gynnar demokratin. Det här motionssvaret borde få den moderatstyrda majoriteten i Nacka 
att skämmas!” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i motionens krav. I praktiken så har Vänsterpartiets 
representanter nästan aldrig getts möjlighet att medverka vid olika kommunevenemang. 
När det gäller studieresor, som är av värde för att kunna ta ställning till kommande ärende 
med samma utgångspunkt som övriga partier, är det ytterst sällan som oppositionspartierna 
är fullständigt, eller alls, representerade - flera partier ställs därmed utanför och ges därmed 
inte samma förutsättningar som majoritetens partier och ledamöter. 
En näraliggande fråga, som alltså har med alliansmajoritetens högmod, är det krav som 
Vänsterpartiet ställt många gånger, att oppositionen också ska ha en möjlighet att i 
årsbokslutet få sina kommentarer till det gångna året. Idag är det bara alliansmajoriteten 
och stadsdirektören som ges den möjligheten.” 
 
- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2018/201 

Fruktträd och bärbuskar i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen planerar in träd och buskar med ätliga frukter och bär 
i Nackas nya stadspark.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 200 
Kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 192 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2018 
Natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 § 200 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 4 juni 2018 § 192 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 238 Dnr KFKS 2017/1166 

Dagvattenhantering 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka möjligheten att använda delar av 
Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning av dagvatten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 214 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 214 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att undersöka möjligheten till att 
använda delar av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för rening och fördröjning 
av dagvatten. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 52 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att förslaget i motionen, om möjligheten till att använda delar 
av Saltsjöbanans spårområde på Västra Sicklaön för dagvattenhantering, inte ska utredas 
vidare. 
Motionen är med detta färdigbehandlad.” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2017/1168 

Teknikkulvertar i centrala Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder möjligheterna till att samförlägga ledningar i 
teknikkulvertar när Nacka stad byggs. Fördelarna är enligt förslaget att framtida åtkomst för 
komplettering underlättas. 
  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 215 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 juni 2018 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 10 april 2018 § 65 
Natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen de 18 juni 2018 § 215 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom utredning i 
frågan görs i relevanta projekt. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 27 mars 2018 § 53 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Fullmäktige avslår förslagen i motionen om teknikkulvertar i centrala Nacka. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2017/1172 

Självkörande minibussar i Nacka    
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)   

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen tar kontakt med SL/landstinget och Nobina eller annan 
extern part för att se över vilka möjligheter som finns för att Nacka kan bli testkommun för 
självkörande minibussar.  
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 231 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 31 juli 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige bifaller motionen såtillvida att 
kontakten med landstinget och aktuell bussoperatör fördjupas för att följa utvecklingen 
inom området självkörande bussar och utifrån det utreda förutsättningar för framtida 
testverksamhet med självkörande minibussar i Nacka. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 241 Dnr KFKS 2018/84 

Offentliga toaletter i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen gör en översyn av var det behövs och om det 
kommer behövas könsneutrala offentliga toaletter samt att det ska inrättas en dygnet-runt-
offentlig toalett vid Sickla bro. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 232 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 maj 2018 
Bilaga 1 Äldrenämnden den 25 april 2018 § 30 
Bilaga 2 Tillgänglighetsrådets synpunkter den 24 maj 2018 
Bilaga 3 Seniorrådets synpunkter den 19 april 2018  
Bilaga 4 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 augusti 2018 § 232 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att kommunfullmäktige 
beslutar att natur- och trafiknämnden ges i uppdrag att göra en utredning om behovet av 
offentliga toaletter i Nacka. Utredningen får pröva om det ska placeras en offentlig toalett 
vid Sickla bro och vilka som eventuellt ska vara könsneutrala respektive uppdelade på dam- 
och herrtoaletter.  
Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 17 september 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 242 Dnr KFKS 2018/199 

Skyddsrum i samband med tunnelbanebygget   
Motion den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m. fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att bygga skyddsrum i 
anslutning till Nya tunnelbanan samt inventerar behovet av skyddsrum i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 216 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 11 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 18 juni 2018 § 216 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår motionen 1) eftersom tunnelbaneutbyggnaden planeras och 
utförs av Stockholms läns landsting och 2) eftersom det är statens ansvar att se över och 
besluta om behov av skyddsrum. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 243 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Det fanns inga anmälningar till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 244 

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 1/2018 
Granskning av styrning, uppföljning och kontroll av särskilda boenden för äldre 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 2/2018 
Granskning av Nacka kommuns riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 245 Dnr KFKS 2018/880 

Motion – Utredning av alternativ till reningsbassängen i 
Kyrkviken 
Motion den 17 september 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 246 Dnr KFKS 2018/881 

Motion – Klimatmål som utgår från 
konsumtionsperpektivet 
Motion den 17 september 2018 av Roger Bydler m.fl. (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 


